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Förvaltningens förslag till beslut 
 
1. Idrottsnämnden godkänner och överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 

 
   
Sammanfattning 
Liberalerna och Centerpartiet har inkommit med en skrivelse 
avseende byggnationen av ny tunnelbana Fridhemsplan-Älvsjö, 
vilken planeras av regionen i samverkan med staden. Ett förslag 
avseende berörd sträckning samråddes under hösten 2023.  
 
I skrivelsen påtalar berörda partier vikten av att staden följer upp 
vad som redovisats av regionen i samrådsunderlaget vad gäller 
temporära och permanenta markanspråk avseende planerade 
arbetstunnlar. I skrivelsen påtalas även vikten av att det på de 
idrottsytor som påverkas av byggnationen behöver säkerställas att 
verksamheten kan fortgå på ett tryggt och säkert sätt och att ytorna 
om så inte är möjligt kan ersättas fullt ut på annan plats. I skrivelsen 
föreslås att en möjlig lösning skulle kunna att inleda planering för 
ett idrottskluster vid Sjöängen, vilket skulle kunna fungera som 
ersättning för de ytor på Älvsjö IP som kommer påverkas av 
byggnationen.  
 
Idrottsförvaltningen har besvarat skrivelsen genom att beskriva hur 
regionen i den fortsatta dialogen med staden motiverat att 
markanspråken som beskrivs i samrådsunderlaget bör ses som 
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permanenta. Idrottsförvaltningen påtalar att man tillsammans med 
övriga berörda förvaltningar inom staden för en kontinuerlig dialog 
med regionen för att i möjligaste mån begränsa påverkan på de ytor, 
funktioner och anläggningar som kommer beröras under byggtiden.  
 
Förvaltningen noterar förslaget om att ett idrottskluster på Sjöängen 
skulle kunna vara en möjlig lösning på den utmaning byggnationen 
av den nya tunnelbanan medför. Området kan behöva studeras 
närmre avseende idrottsfunktioner inom ramen för fortsatt 
stadsutveckling av området kring Älvsjömässan. 

Ärendet 

Bakgrund 
Skrivelse från Liberalerna och Centerpartiet om byggnation av den 
nya tunnelbanan Fridhemsplan-Älvsjö. Ett förslag avseende berörd 
sträckning samråddes under hösten 2023. 
 
I skrivelsen påtalar berörda partier vikten av att staden följer upp 
vad som redovisats av regionen i samrådsunderlaget vad gäller 
temporära och permanenta markanspråk avseende planerade 
arbetstunnlar. I skrivelsen påtalas även vikten av att det på de 
idrottsytor som påverkas av byggnationen behöver säkerställas att 
verksamheten kan fortgå på ett tryggt och säkert sätt och att ytorna 
om så inte är möjligt kan ersättas fullt ut på annan plats. I skrivelsen 
föreslås att en möjlig lösning skulle kunna att inleda planering för 
ett idrottskluster vid Sjöängen, vilket skulle kunna fungera som 
ersättning för de ytor på Älvsjö IP som kommer påverkas av 
byggnationen.  
 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts på förvaltningen av planeringsenheten. 
 
 
Förvaltningens synpunkter och förslag 
Idrottsförvaltningens svar på skrivelsen följer enligt nedan. 
 
I det gemensamma tjänstemannasvaret i samrådet avseende 
planerad ny tunnelbana Fridhemsplan-Älvsjö påtalade stadens 
förvaltningar att markanspråken avseende de arbetstunnlar som 
behövs för byggnationen bör redovisas som temporära och inte 
permanenta markanspråk. I den fortsatta dialogen mellan regionen 
och staden har emellertid regionen motiverat varför markanspråken 
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i fråga bör ses som permanenta. Detta beror på att även om marken 
där arbetstunnlarna har sin mynning kommer återställas så kommer 
själva tunnlarna finnas kvar under mark och de servitut som 
upprättas för att möjliggöra byggnationen kommer fortsatt att vara 
giltiga även efter att tunnelbanan står klar. Regionen menar därmed 
att det inte skulle vara korrekt att benämna markanspråken avseende 
arbetstunnlarna som temporära. 
 
Idrottsförvaltningen påtalar att man tillsammans med övriga berörda 
förvaltningar inom staden för en kontinuerlig dialog med regionen 
för att i möjligaste mån begränsa påverkan på de ytor, funktioner 
och anläggningar som kommer beröras under byggtiden. 
 
Förvaltningen noterar förslaget om att ett idrottskluster på Sjöängen 
skulle kunna vara en möjlig lösning på den utmaning byggnationen 
av den nya tunnelbanan medför. Förvaltningen besvarade i oktober 
2023 en motion från Centerpartiet avseende utveckling av berört 
område och hänvisar i detta tjänsteutlåtande till innehållet i svaret 
på motionen avseende möjligheter och utmaningar på platsen. Det 
kan noteras att aktuellt område kan behöva studeras närmre 
avseende utveckling av idrottsfunktioner inom ramen för fortsatt 
stadsutveckling av området kring Älvsjömässan. 
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